

METAL RINGING/COLOUR RINGING PROGRAMME OF MEDITERRANEAN GULLS

Larus melanocephalus IN BELGIUM AND THE NETHERLANDS

Life histories of one individual bird

PROGRAMME DE MARQUAGE METAL/COLORE DE MOUETTES MELANOCEPHALES

Larus melanocephalus EN BELGIQUE ET AUX PAYS-BAS

Curriculum vitae d'un individu

Dear,

Thank you very much for your sightings of colour/metal ringed Mediterranean Gulls. These are a valuable contribution to our project, which aims to obtain information on movements and population dynamics of Mediterranean Gulls in Europe. Enclosed you find full information on the bird(s) you reported. Please check your sightings and report any mistakes to us. In case of missing coordinates (xx.xx N, xx.xx E/W), we would be grateful if you could provide these. We kindly ask you to treat the information enclosed as confidential. We would really appreciate if you could draw a very special attention to colour ringed Mediterranean Gulls during your fieldwork. We remain very interested in consecutive sightings of individual birds.

More information about the different types of colour rings can be found on www.cr-birding.be

More detailed information on the Mediterranean Gull and the colour ringing projects can be found on <http://medgull.free.fr>

We're trying to make the webpage "Where to watch Med Gulls" more complete. If you can provide us a text with a maps and pictures from your "Med Gull site", please contact Renaud FLAMANT.

If you're interested in joining the dedicated Mediterranean Gull e-mail discussion list, send an e-mail to Renaud FLAMANT.

If you're member of this Med Gull discussion group, may we ask you to "feed" regularly this group with e-mails about the situation in your area? Please DO NOT mention ring codes in your e-mails.

If you're interested in knowing more about several codes used on metal rings, surf to <http://www.holmer.nl>

Readings of metal rings performed in Belgium or the Netherlands can be sent to us. We'll take care to inform the ringing office of Brussels or Arnhem.

Please always send your observations to both e-mail addresses listed below. We hope to hear from you again.

Yours sincerely,

Cher,

Merci beaucoup pour vos observations de Mouettes mélanocéphales baguées. Elles contribuent réellement à notre projet, qui a pour but d'obtenir des informations sur les mouvements et la dynamique de population des Mouettes mélanocéphales en Europe. Ci-joint vous trouverez les curriculum vitae des oiseaux que vous avez rapportés. Veuillez svp vérifier vos observations et nous informer de toute(s) erreur(s) éventuelle(s). En cas de coordonnées manquantes (xx.xx N, xx.xx E/W), nous vous serions reconnaissants si vous pouviez nous les fournir. Nous vous prions de traiter les informations ci-jointes de façon confidentielle.

Nous apprécierions vraiment si vous pouviez accorder une attention toute particulière aux Mouettes mélanocéphales munies de bagues de couleur pendant vos sorties ornithologiques. Nous restons très intéressés d'obtenir des observations consécutives d'oiseaux individuels.

Des informations concernant les différents types de bagues de couleur peuvent être trouvées sur www.cr-birding.be

Des informations plus détaillées sur la Mouette mélanocéphale et les programmes de marquage coloré peuvent être trouvées sur <http://medgull.free.fr>

Nous essayons de compléter la page "Où observer des mélanos". Si vous pouvez nous fournir un texte, une carte et des photos de votre "site mélano", veuillez contacter Renaud FLAMANT.

Si vous souhaitez être membre du groupe de discussion internet "Med Gull" (= mélano), envoyez un e-mail à Renaud FLAMANT.

Si vous êtes membre de ce forum, nous vous demandons de "nourrir" régulièrement ce forum avec des e-mails relatant de la situation dans votre zone. Veuillez svp NE PAS mentionner des codes de bagues dans vos e-mails.

Si vous souhaitez en connaître plus sur les différents codes de bagues métal, surfez sur <http://www.holmer.nl>
Pour les lectures de bagues métal effectuées en Belgique et aux Pays-Bas, celles-ci peuvent nous être envoyées. Nous nous chargerons d'informer la centrale de baguage de Bruxelles ou d'Arnhem.
Veuillez toujours envoyer vos observations aux deux adresses e-mail reprises ci-dessous. Nous espérons avoir à nouveau de vos nouvelles.

Renaud FLAMANT, avenue du Prince Régent / Regentlaan, 8, B-1150 BRUSSELS, BELGIUM, tel. : +32 (0) 2 208.78.48, mobile : +32 (0)499 23.50.74
e-mail : Renaud.Flamant@skynet.be
Camille DUPONCHEEL, 10 La Maladerie, F-59181 STEENWERCK, FRANCE, tel. : +33 (0) 3 28.49.96.28
e-mail : cduponcheel@nordnet.fr

The Mediterranean Gull Team - l'équipe Mouette mélanocéphale :
Renaud FLAMANT and/et Peter L. MEININGER (general project management)
Camille DUPONCHEEL (updating of database - mise à jour de la base de données)
Sylvain HOUPERT (webmaster)
Dimitri DURAY (database management)

Sponsored by - sponsorisé par "Gemeentelijk Havenbedrijf Antwerpen" (Antwerp Port Authorities - autorités portuaires d'Anvers)

Abbreviations - abréviations :

b : breeding - nicheur
c : trapped (not on nest) and released - capturé (pas sur le nid) et relâché
d : found dead as chick in colony - trouvé mort comme poussin en colonie
k : colour ring worn or broken - bague de couleur usée ou cassée
l : colour ring lost - bague de couleur perdue
m : controlled, metal ring read - contrôlé, bague métal lue
n : breeding bird trapped (on nest) and released - oiseau nicheur capturé (sur le nid) et relâché
p : picture taken - photographié
r : ring found - bague trouvée
s : shot - tiré
v : controlled, colour ring read - contrôlé, bague de couleur lue
w : ringed as Black-headed Gull - bagué comme Mouette rieuse
x : found dead (not as a chick in the colony) - trouvé mort (pas comme poussin dans la colonie)
z : identified as Black-headed Gull - identifié comme Mouette rieuse

Sincères salutations,

Req Colour: Green

Req Ring Code: 3CV5

=> Individual: 14079

The life histories of your report are ordered by the fictive "individual number", which is a unique number given to an individual Mediterranean Gull, even if that single bird received several colour and/or metal rings in its lifetime. This allows you to view the complete life history of the bird. In the middle column here above, all the birds you ever reported are alphabetically ordered by colour ring with the corresponding "individual number", allowing you to find easily the requested life history.

Les curriculum vitae de votre rapport sont classés par un "numéro d'individu" fictif, qui est un nombre unique donné à une Mouette mélanocéphale individuelle, même si cet oiseau a reçu plusieurs bagues de couleur et/ou métal tout au long de sa vie. Ceci vous permet de connaître le cv complet de l'oiseau. Dans la colonne du milieu, ci-dessus, tous les oiseaux que vous avez déjà rapportés sont classés alphabétiquement par bague de couleur avec le "numéro d'individu" correspondant, vous permettant de retrouver facilement le cv recherché.

12/06/2012

Page 4 of 4

Summary of rings for individual: 14079

Colour	Code of ring	Leg	Ringling scheme	Metal ring	Age of bird	Ringling date	Ringling location	Ringer
Green	3CV5	right	Bruxelles	7T03485	>3CY	29/05/2002	Zandvlietsluis, Antwerpen, BELGIUM 51,2N 4,17E	

Sightings for individual: 14079

Green	3CV5	v	21/06/2002	Zandvlietsluis, Antwerpen, BELGIUM	51,2N 4,17E			Meininger, Peter L.
Green	3CV5	v	10/04/2003	Stabroek, Antwerpen, BELGIUM	51,2N 4,22E			Van Loock, Bram
Green	3CV5	b	30/06/2004	Enkhuizen, Noord-Holland, NL	52,43N 5,17E			de Boer, Peter
Green	3CV5	v	21/05/2006	Brouwersdam spuisluis, Zeeland, NL	51,44N 3,51E			Marijs, Els
Green	3CV5	v	28/05/2006	Brouwersdam spuisluis, Zeeland, NL	51,44N 3,51E			Marijs, Els
Green	3CV5	v	19/08/2006	Seaforth Nature Reserve, Liverpool, Merseyside, GB	53,28N 3,01W			Vaughan, Tim
Green	3CV5	v	18/10/2006	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W			Galvin, Chris
Green	3CV5	v	18/10/2006	Moreton, Wirral, Merseyside, GB	53,24N 3,07W		read as 3GV5	Smith, Richard G.
Green	3CV5	p	19/10/2006	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W			Round, Steve
Green	3CV5	v	23/10/2006	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W		read as 3GV5	Brides Kane

Green	3CV5	v	17/02/2007	New Brighton, Merseyside, GB	53,26N 3,02W	Hinde, David
Green	3CV5	v	08/03/2007	Industriegebied Moerdijk, Noord-Brabant, NL	51,41N 4,34E	Keijser, Hans A.
Green	3CV5	p	18/09/2008	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W	Steel, Richard
Green	3CV5	p	18/09/2008	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W	Round, Steve
Green	3CV5	v	22/04/2009	Brouwersdam spuisluis, Zeeland, NL	51,44N 3,51E	Sluijter, Ted
Green	3CV5	p	21/05/2011	De brakke kreek, Doelpolder Noord, Doel, Antwerpen, BELGIUM	51,2N 4,14E	Wolf, Pim A.
Green	3CV5	c	24/05/2011	Berendrecht, Antwerpen, BELGIUM	51,2N 4,19E	Goris, Guido
Green	3CV5	v	13/09/2011	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W	Smith, Richard G.
Green	3CV5	v	14/09/2011	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W	Smith, Richard G.
Green	3CV5	v	16/09/2011	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W	Dummigan, Kenny
Green	3CV5	v	16/09/2011	Leasowe, Wirral, Merseyside, GB	53,25N 3,07W	Williams, Eddie
Green	3CV5	v	29/03/2012	Schouwen-Duiveland, Zeeland, NL	51,4N 3,53W	Vervoort, Raf
Green	3CV5	p	07/06/2012	Den Haag, Dr. Lelykade, Zuid-Holland, NL	52,06N 4,16E	van Yperen, Wim

Total number of sightings : 23

End of report